

主要國家人口性比例
Sex Ratio by Selected Countries

國 別 Countries	2012年	2013年	2014年	2015年	2016年	2017年	2018年	2019年	2020年	2021年
中華民國 ROC	100.3	100.0	99.7	99.4	99.1	98.9	98.6	98.4	98.2	98.2
菲律賓 Philippines	100.9	100.9	100.9	100.8	100.8	100.8	102.2	102.1	102.0	102.0
泰 國 Thailand	96.3	96.2	96.6	96.5	96.4	96.3	96.2	96.0	95.8	95.6
馬來西亞 Malaysia	106.4	106.5	106.7	106.9	106.9	106.9	106.8	106.4	106.0	108.8
印 度 India	107.9	107.9	107.9	107.9	107.9	107.9	107.9	107.9	106.4	106.4
新加坡 Singapore	97.0	96.8	96.7	96.5	96.3	96.1	95.9	95.7	95.7	96.0
日 本 Japan	94.7	94.7	94.7	94.8	94.8	94.8	94.8	94.8	94.7	94.6
南 韓 Korea, South	100.3	100.2	100.1	100.0	99.8	99.7	99.6	99.5	99.4	99.4
中國大陸 China	105.1	105.1	105.1	105.0	105.0	104.8	104.6	104.5	105.1	104.9
南 非 South Africa	98.1	98.0	98.0	98.1	98.1	98.0	95.3	95.4	95.5	95.6
美 國 United States	96.8	96.9	96.9	97.0	97.0	97.0	97.0	97.0	97.1	98.5
加拿大 Canada	98.3	98.3	98.4	98.4	98.4	98.5	98.6	98.8	98.8	98.8
墨西哥 Mexico	96.4	96.4	96.3	96.3	96.3	96.2	96.2	96.2	95.9	95.8
阿根廷 Argentina	97.2	97.2	97.2	97.7	97.8	97.8	96.3	96.3	96.4	96.5
巴 西 Brazil	97.6	97.5	97.4	97.4	97.3	97.2	95.7	95.7	95.7	95.6
瑞 典 Sweden	99.5	99.7	99.9	100.2	100.6	100.9	101.1	101.2	101.3	101.3
芬 蘭 Finland	96.6	96.7	96.8	97.0	97.2	97.3	97.4	97.5	97.6	97.8
挪 威 Norway	100.8	101.0	101.2	101.4	101.5	101.6	101.6	101.7	101.7	101.8
英 國 United Kingdom	96.7	96.8	96.9	97.1	97.3	97.5	97.5	97.5	97.7	95.9
德 國 Germany	95.7	96.0	96.3	97.2	97.3	97.4	97.4	97.4	97.4	97.4
奧地利 Austria	95.2	95.4	95.6	96.1	96.5	96.7	96.8	96.8	96.9	97.0
瑞 士 Switzerland	97.5	97.7	97.8	98.0	98.3	98.3	98.4	98.4	98.5	98.6
法 國 France	93.9	94.0	94.0	94.0	93.9	93.7	93.5	93.5	93.6	93.7

國 別 Countries	2012年	2013年	2014年	2015年	2016年	2017年	2018年	2019年	2020年	2021年
荷 蘭 Netherlands	98.1	98.1	98.2	98.3	98.5	98.5	98.5	98.7	98.9	98.9
義 大 利 Italy	93.8	94.2	94.3	94.4	94.5	94.8	94.9	95.0	95.0	95.0
西 班 牙 Spain	96.9	96.6	96.4	96.3	96.2	96.1	96.2	96.2	96.1	96.3
澳大利亞 Australia	99.1	99.1	99.0	98.8	98.5	98.4	98.4	98.4	98.5	98.6
紐 西 蘭 New Zealand	95.7	95.8	96.3	96.7	96.9	96.7	98.4	98.6	98.6	98.5

資料來源：各國統計年報、月報及網頁、聯合國統計年鑑。

Source : Each country's statistical yearbook, monthly bulletin and website, United Nations, "Demographic Yearbook".

附 註：1.性比例為每百女子所當男子數。

- 2.中華民國、泰國、南韓、中國大陸、瑞典、芬蘭、德國、瑞士、紐西蘭人口為年底人口。
- 3.菲律賓、馬來西亞、印度、新加坡、南非、美國、墨西哥、阿根廷、巴西、英國、澳大利亞人口為年中人口。
- 4.印度、墨西哥、美國(2011年起)為擷取美國普查局網頁資料計算而得。
- 5.菲律賓、南非、阿根廷、巴西2017年以前資料來源為美國普查局，2018年以後為自該國網頁擷取資料計算而得。
- 6.奧地利人口為每年平均人口。每年平均人口=(1月1日人口+4月1日人口*2+7月1日人口*2+10月1日人口*2+隔年1月1日人口)/8。
- 7.日本人口為10月1日人口，法國、挪威、荷蘭和義大利人口為1月1日人口，加拿大和西班牙人口為7月1日人口。
- 8.法國2014年以後資料為初估或初步統計資料，且2014年以前不包含Mayotte。

Note : 1.Sex ratio is as the number of males per 100 females.

- 2.The population of ROC, Thailand, South Korea, China, Sweden, Finland, Germany, Switzerland and New Zealand are based on the year-end.
- 3.The population of Philippines, Malaysia, India, Singapore, South Africa, U.S., Mexico, Argentina, Brazil, U.K. and Australia are based on the mid-year.
- 4.The population of India, Mexico and U.S.(from 2011) are obtained and calculated from U.S. Census Bureau.
- 5.The population of Philippines, South Africa, Argentina and Brazil are obtained and calculated from U.S. Census Bureau before 2017, and from each country's website after 2018.
- 6.The population of Austria is annual average population. Annual average population = (population on January 1 + April 1 * 2 + July 1 * 2 + October 1 * 2 + January 1 on alternate year)/8.
- 7.The population of Japan is as October 1, the population of France, Norway, Netherlands and Italy are as January 1. The population of Canada and Spain are as July 1.
- 8.France is preliminary or provisional value from 2014 and does not include Mayotte before 2014.